



Paris, France

14 Octobre 2025
13:30 - 18:00



Amnesty International, 76 boulevard de la Villette, 75019 Paris, France

Rencontre des acteurs locaux de CORE

Depuis les marges jusqu'à l'intégration dans la société :
Stratégies communautaires pour une santé et une politique
inclusives pour les travailleurs du sexe en France

CORE Local Multi-Stakeholders' Meeting

From Margins to Mainstream: Community-Led Strategies for
Inclusive Health and Policy for Sex Workers in France



**Co-funded by
the European Union**

Views and opinions expressed are however those of the author(s) only and do not necessarily reflect those of the European Union. Neither the European Union nor the granting authority can be held responsible for them.

Déroulement des tables-rondes | Roundtable discussion schedule

(English at the end of document)

MC : Anatole

Bienvenue & Introduction

13:30 – 14:00

Présentation de la FPR (5')

Présentation du projet CORE (Nataliia et Muhammad) (5')

Ligne directrice de la demi-journée : l'importance de l'implication des personnes concernées dans l'élaboration des stratégies d'accès aux soins (5')

Position de MDM sur le TDS (Sarah-Marie) (5')

Position d'Amnesty International sur le travail du sexe (Sébastien) (5')

(Information : des photos / enregistrements vidéo peuvent être pris pendant l'événement, les personnes peuvent prendre un ruban de couleur pour être identifiables par les photographes/vidéastes)

SESSION 1 : Accès des travailleurs du sexe au dépistage du VIH, à l'orientation et à l'accompagnement vers les soins :

14:00 – 15:45

Vers une mise en œuvre complète du référentiel national de 2017 sur la réduction des risques pour les travailleurs du sexe afin d'éliminer les obstacles structurels

Modération : Sarah-Marie

Des associations membres et alliées de la FPR vont présenter les réalités de terrain auxquelles elles sont confrontés et comment elles agissent face à certains enjeux :

- *Grisélidis abordera la question des atteintes aux libertés des associations en revenant sur les attaques récemment subies (Camille) (15')*
- *Cabiria évoquera la mise en place du starter-kit TPE (Antoine + médiatrice) (15')*
- *PDA (Marie) reviendra sur les formations proposées aux CEGIDD de Bourgogne Franche-Comté (15')*
- *Acceptess-T (Giovanna) (15')*
- *Le programme Jasmine présentera le système d'alerte permettant d'aborder la question des violences (Jules) (15')*
- *Anne-Claire Boux : Pour raconter comment cette approche est de facto portée par la Ville de Paris depuis des années, quand bien même il y a débat autour de la question de l'abolition de la prostitution, parce qu'il y a consensus quant à l'efficacité de la santé communautaire pour atteindre les personnes là où elles sont, leur garantir les moyens de prendre soin d'elles et de prendre pour elles-mêmes des décisions éclairées (y compris, le cas échéant, d'arrêt de la prostitution etc.). Et qu'on s'inscrit donc dans la droite ligne du décret de 2017, que c'est un cadre légal et pertinent. (15')*

15' questions - réponses

Pause

15:45 – 16:00

**SESSION 2 : Le rôle des députés nationaux et européens
dans le soutien aux réponses communautaires**

16:00 – 16:45

Modérateur : Koen Block

*Brève introduction au plaidoyer auprès des députés européens
dans le contexte français*

Intervenants : Anne Souyris (Sénatrice - France) et Mark Angel (Député européen)

Quel soutien peuvent apporter les parlementaires français et européens afin de faciliter et soutenir les associations communautaires et de santé ?

SESSION 3 : Le rôle des travailleurs du sexe dans l'élaboration de récits dans les médias

16:45 – 17:45

Modération : Berthe De Laon

Vera Flynn : L'usage des réseaux par les TDS pour se raconter, les réseaux pour briser l'isolement et partager des infos, comment les TDS sont des expertes de leur propre santé et aussi des actrices de prévention, comment on se saisit des réseaux sociaux pour disséminer ces informations (10)

Carmina : Documentaire "Télétravail du sexe" : Présentation du projet, comment est venu l'idée du projet, comment les TDS participantes y ont répondu, comment faisons-nous pour parler de nos vécus et pour le rendre accessible. (10)

Marianne Chargois : Documentaire "Empower", comment ce projet a été réalisé, quel recul maintenant ? L'implication des TDS (10)

Rémi Yang et Aying : Écrire sur les Roses d'Acier : Processus avec l'asso et les TDS chinoises, suivi, écriture. Comment respecter la parole des personnes concernées avec un regard "externe" ?/ Qu'est-ce que l'image et la parole des TDS chinoises apporte/change à l'estime de soi/de la communauté ? (10)

Questions/réponses (20)

Conclusion

17:45 – 18:00

Remerciements aux intervenants et participants

ENGLISH VERSION

MC: Anatole

Welcome & Introduction

- *Presentation of the FPR (5 mins)*
- *Presentation of the CORE project (Nataliia and Muhammad) (5 mins)*
- *Guideline for the half-day: the importance of involving stakeholders in the development of healthcare access strategies (5 mins)*
- *MDM's position on TDS (Sarah-Marie) (5 mins)*
- *Amnesty International's position on sex work (Sébastien) (5 mins)*

(Information: photos/video recordings may be taken during the event; participants may take a coloured ribbon to be identifiable by photographers/videographers)

 **1:30 p.m. – 2:00 p.m.**

SESSION 1

Access to HIV testing, referral and care support for sex workers: Towards full implementation of the 2017 national guidelines on harm reduction for sex workers in order to eliminate structural barriers

Moderator: Sarah-Marie

Member associations and allies of the FPR will present the realities they face in the field and how they are responding to certain issues:

- **Grisélidis** will address the issue of attacks on the freedoms of associations by reviewing recent attacks (Camille) (15 mins)
- **Cabiria** will discuss the implementation of the TPE starter kit (Antoine + mediator) (15 mins)
- **PDA (Marie)** will review the training courses offered to CEGIDDs in Bourgogne Franche-Comté (15 mins)
- **Acceptess-T (Giovanna)** (15 mins)
- **The Jasmine programme** will present the alert system for addressing the issue of violence (Jules) (15 mins)
- **Anne-Claire Boux:** To explain how this approach has been de facto supported by the City of Paris for years, even though there is debate around the issue of abolishing prostitution, because there is consensus on the effectiveness of community health in reaching people where they are, guaranteeing them the means to take care of themselves and make informed decisions for themselves (including, where appropriate, stopping prostitution, etc.). And that we are therefore in line with the 2017 decree, which is a legal and relevant framework. (15')

15' questions and answers

 2:00 – 3:45 p.m.

Break

 3:45 – 4:00 p.m.

SESSION 2

The role of national and European parliamentarians in supporting community responses

Moderator: Koen Block

Brief introduction to advocacy with MEPs in the French context

Speakers:

- Anne Souyris (Senator – France)
- Mark Angel (Member of the European Parliament)

What support can French and European parliamentarians provide to facilitate and support community and health associations?

 **4:00 p.m. – 4:45 p.m.**

SESSION 3

The role of sex workers in shaping narratives in the media

Moderator: Berthe De Laon

- **Vera Flynn:** *How sex workers use social media to tell their stories, break isolation and share information; how sex workers are experts in their own health and also play a role in prevention; how social media is used to disseminate this information (10 mins)*
- **Carmina:** *Documentary "Télétravail du sexe" (Teleworking in Sex Work): Presentation of the project, how the idea for the project came about, how the participating sex workers responded to it, how we talk about our experiences and make them accessible. (10 mins)*
- **Marianne Chargois:** *Documentary "Empower": How this project was carried out, what is the perspective now? The involvement of sex workers (10 mins)*

- **Rémi Yang and Aying:** *Writing about Roses d'Acier: Process with the association and Chinese sex workers, follow-up, writing. How can we respect the voices of those concerned with an "external" perspective? What do the images and voices of Chinese sex workers bring/change in terms of self-esteem/community esteem? (10 mins)*

Questions and answers (20 mins)

 **4:45 p.m. – 5:45 p.m.**

Conclusion

5:45 – 6:00 p.m.

Thanks to speakers and participants

The CORE project has received funding from the Health Programme of the European Union under grant agreement No 101080079.

EATG is leading WP 6 (Stakeholder Engagement) with the participation of ESWA, AAF, and Correlation.